
Referat af skolebestyrelsesmøde den 30. april 2024 kl 17.00-19.30  

  

Dagsordenspunkt  Formål/udbytte Ansvarlig  Varighed 
(ca.) 

1. Valg af ordstyrer 
 

God mødeledelse 
Afbud fra Hedda og Mathias – 
Præsentation af Mads 

Formandskab - 

1. Godkendelse af referat 
fra seneste møde 
(beslutning) 

 

Referat er fremsendt og skal 
godkendes 
Referatet er godkendt, med 
kommentar om at referaterne skal 
skal uddybes lidt mere fremadrettet. 
 

Formandskab  - 

2. Endelig dagsorden 
(beslutning) 

 

Enighed om mødets indhold og 
formål – Anne-Mette ønsker at få 
flere bilag ifht. Økonomi forslaget.  
Der ønskes en kommentar på 
digitaliseringsprincippet. 

Formandskab  - 

3. Nyt fra elevrådet Elevinddragelse og input fra 
elevrådet.  
Der er ingen elever på mødet og vi 
ønsker at de deltager, derfor ser vi 
gerne at eleverne bliver opfordret til 
at komme på møderne. Der blev 
peget på at Kristina vil være 
repræsentant fra skolebestyrelsen 
som har kontakten til elevrådet og 
evt. kunne klæde elevrådet på til 
opgaven. 

Elever  10 min.  

4. Status på indsats for 
håndtering af ’grimt 
sprog’  

Jette orienterer om skolens arbejde 
med håndtering af ’grimt sprog’ og 
der aftales videre proces for 
inddragelse af skolebestyrelsen 
Vi talte om at få autoriteten tilbage 
til lærerne og hvordan.. vi skal starte 
med en fælles viden og så bygge på. 
Heidi og Frank Spring er en 
mulighed. Vi skal samtidig blive 
mere tydelige om hvad vi vil 
acceptere af sprogbrug på Ålholm. 
Vi talte om at starte med at ændre 
sprogkulturen allerede i de små 
klasser. Forældrene har også et 
ansvar for at få sikret det gode 
sprog. Vi har brug for samarbejdet 
lærere og forældre imellem. Tillid 
bør være en naturlig ting at forvente 
i samarbejdet. Vi nedsætter en 

Jette  20 min. 



arbejdsgruppe: Anne-Mette, Mette, 
Helene og Jette. 
Der nedsættes et andet udvalg til at 
sikre at der kommer nogen ud til 
forældremøderne fra bestyrelsen og 
laver plancher – Kristina, Helene og 
Line. 
 

5. Orientering om 
skoleplan for skoleåret 
2024/25 

Jette orienterer om udvalgte dele af 
skoleplan for næste skoleår inkl. 
Drøftelse heraf 
Vi talte om at det de tidligere år har 
været svært at gennemskue 
budgetprincipperne i Københavns 
kommune. Fremtidigt vil der være 
årgangsteam på alle årgange, med 
tilhørende team koordinatorer.  

Jette  30 min. 

Spisning  

6. Drøftelse og 
godkendelse af 
indstilling om ændring 
af lørdags-skoledage 
næste skoleår 

Jette præsenterer indstilling om 
ændring af en eller begge af de 
årlige lørdagsskoledage mhp. 
Drøftelse og godkendelse 
Jette fortæller at hun er blevet 
opmærksom på at det er meget dyrt 
at afholde disse lørdage. Prisen for 
disse dage er 440.000 kr. årligt. 
Dette svarer til en lærer på 30 timer 
hele året. Udover dette koster det 
også en ekstra hel dag for KKFO som 
tager alle børn om mandagen efter. 
Vi talte om hvad det har af 
omkostninger for alle forældrene og 
for nærområdet. Skolebestyrelsen 
ønsker lidt mere tid til at læse 
oplægget – det skal sendes ud til alle 
i god tid fremover. Dette punkt skal 
op på næste skolebestyrelsesmøde. 
Oplægget skal arbejdes med af: 
Helene og personalet 

Jette  30 min. 

7. Punkt nr. 5 
Igangsættelse af 
proces for 
udarbejdelse af nye 
ordensregler og 
værdier på skolen 

Marie præsenterer ønske om at 
revidere skolens ordensregler og 
værdier mhp. Igangsættelse af 
proces 
Jette vil gerne have personalet med i 
en proces - Mette og Helene vil 
gerne bidrage i processen som 
kontaktpersoner i skolebestyrelsen. 
Forslag til den videre proces vil blive 
taget op i bestyrelsen.  

Marie  10 min. 



8. Skobestyrelsesmøde 
5/12 slås sammen med 
fællesmøde med 
øvrige skolebestyrelser 
i VVK 

Indstilling om at mødet 5/12 lægges 
hos forvaltningen kl 17-18 forud for 
fælles skolebestyrelsesmøde kl 18-
20 
Det er vedtaget – der er mulighed 
for at gå ud at få en øl sammen efter 
mødet. 

Marie  5 min.  

9. Meddelelser  Orientering om skolens aktuelle 
situation samt evt. 
opmærksomhedspunkter  
Der er opstart af 57 nye børn d. 2. 
maj – Der er indkommet en protest 
fra 6 kl. om den fremtidige 
sammenlægnings  

Jette, Henrik og 
Mathias  

20 min.  

10. Lukket punkt Fortrolig orientering om fx 
personale- og elevsager 
(Rasmus Rask har sagt sin stilling 
op.) 

Jette og Henrik 20 min. 

11. Evt. Supplerende bemærkninger og input 
til næste møde 
Kristina ønsker at få 
digitaliserngsprincippet på næste 
møde 

Formandskab 5 min. 

 

 

Mødedatoer i skolebestyrelsen 2024 (8 ordinære møder) 

22/1, 19/3, 30/4, 12/6, 29/8, 2/10, 11/11 og 5/12 (d. 5/12 er inkl. fællesmøde med skolebestyrelser i VVK) 

 


